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ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

1. Про результати опитування здобувачів освіти і педагогічних 

працівників щодо дотримання академічної доброчесності 

2. Результати виконання плану заходів з питань академічної 

доброчесності за 2024/2025 н.р. 

3. Різне 

 

1. СЛУХАЛИ:  

МАЖОРОВУ Н.О., голову комісії з питання академічної доброчесності, 

яка продемонструвала всім присутнім результати опитування здобувачів 

освіти у ІІ семестрі 2024/2025 н.р., які було проведено в черві 2025 н.р. За 

допомогою результатів Google-форми добре візуалізуються підсумки 



опитування та отримані пропозиції від здобувачів освіти щодо їхньої думки 

щодо поліпшення рівня дотримання академічної доброчесності в коледжі. 

МАЖОРОВА Н.О. повідомила, що Google-форми для опитування було 

розміщено в класах «Виховна година» всіх академіями груп, що дозволило 

пройти опитування здобувачами освіти у зручний для них час. 

Результати опитування свідчать, що студенти усвідомлюють важливість 

академічної доброчесності, але потребують більшої підтримки та чіткості у 

розумінні політик і процедур. Тривожним є повідомлення про можливі 

маніпуляції оцінками, що вимагає негайної уваги. Водночас пропозиції 

студентів, такі як освітні заходи, заохочення чесності та використання 

технологій, відкривають можливості для створення сильної культури 

академічної доброчесності. 

Закликала членів комісії активно долучитися до реалізації 

запропонованих заходів, щоб забезпечити справедливе, прозоре та мотивуюче 

навчальне середовище для всіх студентів. 

Також запропонувала розглянути результати опитування, яке було 

проведено в червні 2025 року серед педагогічних працівників щодо 

дотримання академічної доброчесності. 

Опитування щодо академічної доброчесності серед педагогічних 

працівників коледжу виявляє тверду відданість навчанню студентів 

академічній доброчесності, оскільки 100% з 16 респондентів повідомили про 

такі зусилля. 

Обидва опитування підкреслюють зусилля, спрямовані на просування 

академічної доброчесності, причому викладачі повсюдно повідомляють про 

зусилля, спрямовані на навчання студентів, а студенти пропонують проводити 

більше семінарів та інформаційно-просвітницьких кампаній. 

 

1. УХВАЛИЛИ: 

Врахувати результати опитування серед педагогічних працівників та 

здобувачів освіти у ІІ семестрі 2024/2025 н.р під час планування заходів з 

академічної доброчесності в коледжі у наступному навчальному році. 

Розглядати результати таких опитувань на засіданнях Педагогічної та 

Студентської рад. 

Продовжити регулярно проводити опитування серед учасників 

освітнього процесу з метою аналізу ситуації з академічною доброчесністю та 

внесення відповідних корективи до політик і практик в коледжі. 

За – 10. Проти – 0. Утримались – 0.  

 

 



2. СЛУХАЛИ:  

МАЖОРОВУ Н.О., голову комісії з питання академічної доброчесності, 

яка повідомила про виконання плану заходів з академічної доброчесності на 

2023/2024 н.р. 

А саме, У 2024/2025 н.р. робота комісії з питань академічної 

доброчесності відбувалась у дистанційному форматі з опублікуванням 

матеріалів на платформі Google в класі «Комісія з питань академічної 

доброчесності» та спілкування в закритій спільноті «Комісія з питань 

академічної доброчесності» в месенджері WhatsApp.  

Комісією було розроблено План заходів з питань академічної 

доброчесності на 2024-2025 н.р., які були розглянуті на першому засіданні та 

затверджені наказом директора коледжу  - Наказ від 17.09.2024 №122ОД. 

Засідання комісії з питань академічної доброчесності відбувалися 

відповідно до затвердженого річного плану роботи комісії. У 2024/2025 н.р. 

було проведено 3 планових засідання. Всі засідання відбувалися протокольно 

з подальшим їх розміщенням на сайті коледжу. 

У 2024–2025 навчальному році Комісія з питань академічної 

доброчесності здійснила повноцінне виконання затвердженого плану заходів, 

метою якого було формування в учасників освітнього процесу стійких 

переконань щодо важливості дотримання принципів академічної 

доброчесності, забезпечення прозорості освітньої діяльності та попередження 

випадків порушень академічної етики. Так було здійснено : 

1. У вересні 2024 року комісією було розроблено оновлений план 

роботи, який ґрунтується на попередньому аналізі діяльності, оцінці викликів 

і потреб освітнього середовища. План було затверджено директором коледжу 

й оприлюднено на офіційному сайті. 

2. Жовтень був присвячений ґрунтовному аналізу нормативної бази. 

Членами комісії було переглянуто ключові документи, що регулюють питання 

доброчесності:  

- Кодекс безпечного освітнього середовища;  

- Положення про комісію з питань академічної доброчесності;  

- Положення про академічну доброчесність. 

Документи інтегровано в інформаційний простір коледжу та 

використано під час роз’яснювальної роботи. 

3. Протягом навчального року головою комісії з питань академічної 

доброчесності МАЖОРОВОЮ Н.О. систематично та своєчасно  на 

офіційному сайті коледжу на сторінці «Академічна доброчесність». 

оновлювалась та розміщувалась інформація: 

− нормативні документи комісії з питань  

− план роботи комісії, 

− звіти про виконанні роботи; 

https://www.whatsapp.com/?lang=ru_RU


− інфографіку щодо питання академічної доброчесності;  

− посилання на анкетування; 

− результати проведеного анкетування; 

− інші законодавчі документи. 

4. Значна увага у вересні–листопаді була зосереджена на студентстві, 

особливо І курсу. У вересні 2024 року головою з питань академічної 

доброчесності МАЖОРОВОЮ Н.О. проведено виховні години, спрямовані на 

формування первинного уявлення про академічну доброчесність. В ході 

зустрічей учасників освітнього процесу було ознайомлено з нормативною 

документацією коледжу в цій сфері. 

5. За підтримки кураторів було зібрано декларації від усіх 

першокурсників - документальне підтвердження їхньої згоди дотримуватись 

принципів академічної доброчесності. 

6. У листопаді 2024 року було розроблено переглянуто анкети з 

академічної доброчесності для учасників освітнього процесу. 

7. Двічі за 2024/2025 н.р. у грудні 2024 та травні-червні 2025 року 

проведено анкетування здобувачів освіти щодо дотримання академічної 

доброчесності. Результати анкетування було розглянуто на засіданням комісії 

з питань академічної доброчесності та Педагогічній раді коледжу, з наступним 

розміщенням на сайті коледжу у відповідному розділі.  

8. Кураторами академічних груп в системі проводяться тематичні 

виховні години, присвячених питанням академічної доброчесності з наданням 

роз’яснення щодо проблемних питань дотримання академічної доброчесності 

з наступним розміщенням матеріалів в Google-класах. 

9. В грудні 2024 з метою привернення уваги студентської молоді до 

актуальних проблем щодо формування академічної доброчесності протягом 

грудня 2024 року проведено конкурс на найкраще рекламне гасло "Створимо 

гасло академічної доброчесності разом!" 

Кількість учасників - 9. 

Голосування було проведено серед членів комісії з академічної 

доброчесності та учасників освітнього процесу через заповнення Google-

форми з доступом з корпоративних акаунтів.  

За результатами конкурсу був виданий наказ.  

- Оголошена подяка студентам за перемогу в означеному заході за 

результатами голосування в соціальних мережах  

СОБОЛЬ В. гр. ТТ-2024 1/9   І місце; 

САВЕНКУ В. гр. Г-2024 1/9 І місце; 

КАЛАШНИКОВІЙ С. гр. ТТ-2024 1/9   ІІ місце; 

ПРОЖУГАНУ Г. гр. ТТ-2022 1/9   ІІІ місце 

 

 



- Оголошена подяка студентам за участь в означеному заході: 

ЧІВІЛЬОВУ А. гр. АТ-2024 1/9    

ГЛАДИШЕВІЙ С. гр. ТТ-2024 1/9    

КИРИЧЕНКУ О. гр. АТ-2024 1/9    

ГАРМАШУ О. гр. АТ-2024 1/9    

КОЗЕЛЬСЬКОМУ Д. гр. Г-2024 1/9    

 

- Оголошена подяка куратору І курсу НАУМОВУ Б.О. за активну 

роботу щодо залучення найбільшої кількості учасників конкурсу. 

 

10. З метою підвищення рівня академічної культури серед викладачів, 

упродовж року педагогічні працівники проходили онлайн-курс «Академічна 

доброчесність: онлайн-курс для викладачів» на платформі Prometheus. 

Більшість викладачів успішно завершили курс, отримали сертифікати та 

відгукнулись позитивно на поданий матеріал.  

Кількість отриманих сертифікатів за 2024/2025 н.р. – 4. 

Загалом, з урахуванням попередніх навчальних років майже всі  

педагогічні працівники опанували даний курс.  

11. У грудні 2024 та червні 2025 року було проведено анкетування 

серед педагогічних працівників коледжу щодо дотримання академічної 

доброчесності. Результати анкетування було розглянуто на засіданням комісії 

з питань академічної доброчесності та Педагогічній раді коледжу. 

12. Завідуючою канцелярією ХАПАЙЛО Н.М. під час оформлення всіх 

новоприйнятих працівників коледжу здійснювалося ознайомлення з 

нормативною документацією коледжу з наступним підписання декларації про 

академічну доброчесність педагогічного працівника, співробітника коледжу. 

13. Методистом МАЗУРОВОЮ Н.О. систематично проводився 

контроль за дотриманням норм академічної доброчесності педагогічними 

працівниками коледжу під час написання методичних розробок, в тому числі 

з застосуванням сервісів для перевірки робіт на відсутність плагіату.  

В класах на платформі  Google Workspace for Education Fundamentals 

відповідно до наданої ліценції у 2024/2025 н.р. була можливість 

використовувати перевірку на плагіат зданих здобувачами освіти робіт 

безпосередньо самою системою Google, з подальшим завантаженням 

результатів та посиланнями на першоджерела фрагментів в роботах.  

У 2024/2025 н.р. дипломні проєкти, як і минулого навчального року, 

доповнюються довідками про відсутність плагіату 

14. Викладачами коледжу, відповідно до покладених на них обов’язків, 

здійснювався контроль за дотриманням норм академічної доброчесності 

здобувачами освіти під час підготовки до науково-практичних конференцій, 

конкурсів, олімпіад, тощо. 

https://support.google.com/a/answer/9485953?hl=ru
https://support.google.com/a/answer/9485953?hl=ru


15. 29 січня 2025 року студентським самоврядуванням на одному з 

засідань було розглянуто питання щодо шляхів вдосконалення дотримання 

академічної доброчесності. Андрій ЖУР, голова ради студентського 

самоврядування, виступив з доповіддю під запис з наступною публікацією в 

спільноті самоврядування.  

Під час обговорення шляхів вдосконалення дотримання академічної 

доброчесності учасники наголосили на необхідності дотримання чесного 

навчання, прозорості оцінювання та відповідального ставлення до освітнього 

процесу, а також розглянули шляхи запобігання плагіату, списуванню та 

іншим порушенням. 

16. Члени комісії з питань академічної доброчесності протягом 

навчального року проводили інформаційну роботу щодо популяризації 

принципів академічної доброчесності та професійної етики. 

17. 13 травня 2025 року викладачем української мови та літератури 

КАПТО О.М. було проведено інформаційно – роз’яснювальний захід 

«Неприпустимість плагіату та необхідність покликань» для здобувачі освіти І 

курсу. 

Під час зустрічі студенти проаналізували види академічного плагіату, 

особливу увагу приділивши правильному оформленню покликань і цитат, та 

отримали рекомендації з академічної доброчесності. 

Захід продемонстрував потребу у подальшій практичній роботі щодо 

культури цитування та академічного письма. 

Протягом звітного періоду в коледжу не було виявлення фактів 

порушення етичних норм та вимог академічної доброчесності, жодних заяв від 

учасників освітнього процесу для розгляду комісією не надходило.  

Реалізація плану заходів продемонструвала ефективність системного 

підходу до питання академічної доброчесності. Комісії вдалося досягти 

основної мети - сформувати в учасників освітнього процесу чітке розуміння 

важливості чесного навчання та викладання, забезпечити нормативну базу, 

провести аналітичну оцінку рівня доброчесності та запровадити просвітницькі 

формати. 

На наступний навчальний рік планується: 

• розширення інтерактивних форм роботи зі студентами; 

• удосконалення методичної підтримки викладачів; 

• поглиблення співпраці з представниками студентського 

самоврядування; 

• проведення серії тренінгів із академічного письма та 

цитування. 

 

 

 



2. УХВАЛИЛИ: 

Визнати роботу комісії позитивною та продовжити в 2025/2026 н.р. 

проведення заходів з популяризації академічної доброчесності серед 

учасників освітнього процесу. Здійснити планування заходів, направлених на: 

• розширення інтерактивних форм роботи зі студентами; 

• удосконалення методичної підтримки викладачів; 

• поглиблення співпраці з представниками студентського 

самоврядування; 

• проведення серії тренінгів із академічного письма та 

цитування. 

За - 10. Проти – 0. Утримались – 0.  

 

3. СЛУХАЛИ:  

МАЖОРОВУ Н.О., голову комісії з питання академічної доброчесності, 

яка повідомила що протягом 2023/2024 н.р. заяв щодо порушення норм 

Положення про академічну доброчесність, Кодексу безпечного освітнього 

середовища в коледжі не надходило.  

 

 

 

Голова комісії з питань  

академічної доброчесності     Наталя МАЖОРОВА 

 

Секретар комісії      Тетяна КОЗЕЛЬСЬКА 


